
PROTOKÓ£  Nr XXII 
z obrad sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 29 maja 2008 roku 
 
W XXII sesji Rady gminy wziêùo udziaù 15 radnych na ogóln¹ liczbê 15 radnych. 
Ponadto w sesji uczestniczyli Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy , Pani Krystyna 
Kwiatkowska Sekretarz Gminy, Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy, Pan Roberd Greb 
mecenas , radni Powiatu Zbigniew Bednarek , Maria Bych  oraz soùtysi wsi gminy 
Marciszów. Listy obecno�ci stanowi¹ zaù¹cznik 1 i 2 do protokoùu. 
Rozpoczêcie XXII sesji Rady Gminy godzina 13.00, zakoñczenie sesji godzina 16.00. 
Porz¹dek obrad sesji :  

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Zatwierdzenie porz¹dku obrad. 
4. Przyjêcie protokoùu z XXI sesji. 
5. Informacja Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac miêdzy sesjami. 
6. Sport i turystyka w Gminie. 
7. Ocena stanu dróg na terenie Gminy. 
8. Ocena realizacji uchwaù Rady Gminy z pierwszy kwartaù  2008 roku. 
9. Podjêcie uchwaù w sprawach : 
10. a/ wyra¿enia zgody na przyst¹pienie do przedsiêwziêcia dotycz¹cego projektu 

szkoleniowego dla kadr urzêdów administracji samorz¹dowej opracowanego dla 
Priorytetu V �Dobre zarz¹dzanie � Dziaùanie 5.2 �Wzmocnienie potencjaùu 
administracji samorz¹dowej �Poddziaùanie 5.2.1 �Modernizacja zarz¹dzania w 
administracji samorz¹dowej  Programu Operacyjnego Kapitaù Ludzki.   
b/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
c/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
d/ sprzeda¿y nieruchomo�ci, 
e/ zmian w bud¿ecie gminy na 2008 rok, 
f/ ustalenia wysoko�ci diet miesiêcznych przysùuguj¹cych radnym oraz zasad ich  
   wypùacania, 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy ró¿ne. 
13. Zamkniêcie obrad. 
Ad.1. 
Otwarcie obrad sesji. 
Pan Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy otworzyù obrady sesji witaj¹c jej  

      uczestników. 
     Ad.2. 
     Stwierdzenie quorum. 
     Na podstawie listy obecno�ci Przewodnicz¹cy Rady stwierdziù quorum na podstawie ,  
     którego Rada Gminy mo¿e obradowaã i podejmowaã decyzje .Zwróciù siê do radnych z       
     zapytaniem czy wnosz¹ uwagi do porz¹dku obrad XXII sesji. 
     Radna  Jadwiga Adamczyk  
     Zwróciùa siê z zapytaniem czy bêdzie rozpatrywana sprawa pañstwa Goùêbiowskich. 
     Przewodnicz¹cy Rady Gminy w odpowiedzi poinformowaù radn¹ , ¿e bêdzie sprawa  
     omawiana w sprawach ró¿nych.      
     Innych uwag i propozycji nie zgùoszono przyjmuj¹c porz¹dek obrad jednogùo�nie. 
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Ad.3. 
Przyjêcie protokoùu. 
Zostaù przyjêty b/u. 
Ad.4. 
Informacja Wójta Gminy i Przewodnicz¹cego Rady Gminy z prac miêdzy sesjami. 
Przedstawiona informacja Przewodnicz¹cego Rady Gminy stanowi zaù¹cznik nr 3 do 
protokoùu , do której radni nie wnie�li uwag.  
Z informacj¹ z prac miêdzy sesjami zapoznaù pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy informuj¹c 
o :  
- udziale w zebraniu wiejskim w Wie�ciszowicach , które odbyùo siê w nowej �wietlicy, 
- udziale w konwencie wójtów n/t stanu dróg powiatowych  zapoznaù ze szczegóùami, 
- maj¹cej siê odbyã wycince drzew przez Starostwo na odcinku drogi w kierunku Miedzianki, 
- udziaù w zebraniu wiejskim w Sêdzisùawiu, wyst¹piono o naprawê drogi od powiatowej do  
   ¿wirowni , 
- udziale w festynie majowym w Marciszowie , 
- udziale w caprztyku stra¿ackim w dniu 10 maja 2008 r  
- spotkaniu w sprawie przekazania komputerów i drukarek do �wietlic wiejskich, 
- 7 maja byù we Wrocùawiu w celu podpisania aktu notarialnego z Agencj¹ Roln¹ w  
   sprawie przejêcia dziaùek w Marciszowie za boiskiem sportowym i  Domanowie na cele  
   spoùeczne gminy,  
- odbyù dwa spotkania n/t usytuowania domu kultury w Marciszowie zapoznaù ze  
   szczegóùami informuj¹c te¿ , ¿e êródùo finansowania tego zadania mo¿e byã nie jedno lecz  
   kilka.   
- odbyù spotkania n/t maj¹cych siê odbyã powa¿nych ãwiczeñ w zakresie zarz¹dzania  
   kryzysowego maj¹ce pokazaã jak siê zachowywaã w chwilach zagro¿eñ w dniach 3 i 4  
   czerwca w gminie Marciszów, 
- braù udziaù w konferencji energetycznej w Karpaczu , a wniosek z konferencji to niechêã  
  energetyki do innego rodzaju  energetyki i dok¹d obowi¹zuje ustawa nie mo¿na nic zmieniã, 
- spotkanie w sprawie �Engramu � dot. sprzeda¿y gruntów u¿ytkowanych powstanie   
   porozumienie ze wspólnot¹ TBS , bêd¹ spotkania jeszcze w tej sprawie o czym poinformuje  
   radnych, 
- finalizuje siê przyjêcie noclegowni , budynków i starych  hal,  trwa wycena i sprawa zbli¿a  
  siê do ostatecznego podpisania aktu notarialnego, 
- spotkanie n/t dróg wojewódzkich Wójt wyst¹più o naprawê przepustów do WZWiK, 
- zakoñczyùy dziaùanie 3 przedszkola unijne  , wyposa¿enie zostaje i je¿eli wszystko bêdzie  
  dobrze to zostanie rozszerzona dziaùalno�ã o Wie�ciszowiece i Domanów o podobnym  
  programie w zwi¹zku z tym, ¿e rodzice s¹ bardzo zadowoleni dlatego bêd¹ starania o dalsze     
  ich  prowadzenie.   
Ponadto poinformowaù o odbytym przetargu na remont drogi w Ciechanowicach z cen¹ ni¿sz¹ 
ni¿ byùa zaùo¿ona , ju¿ wykonawca rozpocznie brukowanie drogi koùo byùej Techmy , 
wyùoniono wykonawcê drogi w Nadgórniku , niebawem bêdzie przetarg na drogê w ù¹kach w 
Wie�ciszowiecach , oraz  w Marciszowie koùo posesji p. Gosudarskiego. Dodatkowo zrobiono 
drogê Úwidnik � Ciechanowice  w zwi¹zku  objazdem do Ciechanowic , a w zwi¹zku z 
oszczêdno�ciami byã mo¿e uda siê wykonaã drogê gminn¹ chocia¿ 200 m koùo posesji 
p.Mitczaka w Ciechanowicach. 
Ponadto bêdzie wykonywany remont przepustu w Sêdzisùawiu zakupiono ju¿ rurê oraz 
cz¹stkowy remont dróg przy pomocy paczera. Poniewa¿ w b.r. znalazù siê dwukrotnie tañszy 
wykonawca wiêc wykona siê czê�ã prac , reszta natomiast bêdzie  wykonywana  we wùasnym  
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zakresie m.in. dziury w asfalcie , których jest coraz wiêcej , a w naszym rejonie s¹ trzy takie 
urz¹dzenia dlatego w przyszùo�ci chciaùby  gminne drogi we wùasnym zakresie naprawiaã.   
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù uwagê na bardzo du¿e kurzenie siê na drodze objazdowej przebiegaj¹cej koùo pól 
radnego  o , której mówiù  pan Wójt , wiêc zwróciù siê z zapytaniem czy byùaby mo¿liwo�ã  
chocia¿ raz dziennie polaã wod¹ te tereny. 
Ponadto zwróciù siê w sprawie postawionej na drodze objazdowej informacji dot. objazdu dla 
mieszkañców Úwidnika na, której dopisane jest flamastrem , ¿e te¿ dla mieszkañców 
Ciechanowic chc¹c siê upewniã czy jest to prawd¹. 
Wójt w odpowiedzi poinformowaù , ¿e jak przez okres do dwóch tygodni nie bêdzie padaù 
deszcz , to  pomy�li o tym ¿eby zapobiec takiemu stanowi rzeczy , odno�nie informacji na 
tablicy potwierdziù , ¿e jest ona prawdziwa i mieszkañcy Ciechanowic mog¹ równie¿ z 
objazdu ta drog¹  korzystaã.   
Poinformowaù te¿ o deklaracji ze strony wykonawcy  , ¿e na koniec miesi¹ca sierpnia obydwa 
mosty bêd¹ wykonane wiêc do tego czasu trzeba siê przemêczyã z t¹ sytuacj¹.  
Innych zapytañ i uwag nie zgùoszono. 
Do przedstawionych informacji nie wniesiono uwag. 
Ad.4. 
Sport i turystyka.   
Radna Zofia Siudak � Przewodnicz¹ca Komisji Kultury , Sportu i Turystki  
Przedstawiùa Radzie informacje n/t sportu , kultury i turystyki , który byù szczegóùowo 
analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 28 maja 2008 roku. 
Zasygnalizowaùa maù¹ dostêpno�ã do folderów , widokówek promuj¹cych nasz¹ Gminê. 
Ponadto Komisja proponuje rozwa¿enie mo¿liwo�ci wykorzystania obecnie objazdowej drogi 
do Úwidnika na  �cie¿kê rowerow¹ raz uzupeùnienie terenu gminy w tablice informuj¹ce jak 
dotrzeã na kolorowe jeziorka. 
Zapoznaùa Radê z  wnioskiem Komisji zùo¿onym do Wójta Gminy  dot. zarezerwowania 
dodatkowych �rodków finansowych  z przeznaczeniem na dziaùalno�ã dru¿yny juniorów i 
juniorów mùodszych w zwi¹zku z ich awansem do klasy okrêgowej oraz o  wniosku dot. 
spotkania Nadle�nictwa i Rudawskiego Parku Krajobrazowego w temacie odnowienia szlaku 
widokowego na Wielkiej Kopie. 
Ad.5. 
Ocena stanu dróg na terenie gminy Marciszów. 
Poniewa¿ pana Wójt Gminy przedstawiù ju¿ wiêkszo�ã  informacji n/t maj¹cych siê odbyã 
remontów dróg gminnych na terenie naszej gminy w informacji z prac miêdzy sesjami , 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù zadawanie pytañ n/t  dróg. 
Do przedstawienia informacji n/t  remontu dróg powiatowych na sesje zostaù zaproszony 
radny Powiatu Franciszek Walka, który jednak jest nieobecny ale pytania mo¿na kierowaã do 
obecnych na sesji radnych powiatowych. 
Radny Andrzej Mitczak 
Zwróciù siê do radnych Powiatu w sprawie remontu drogi powiatowej na odcinku od byùej 
�Techmy � do Ciechanowic gdzie poùatano dziury  i jaka jest szansa , aby te prace 
sfinalizowaã w b.r.  maj¹c na uwadze  odmowê jej remontu przez  Ochronê Gruntów 
Rolnych. 
Radna Powiatu Maria Bych  
W odpowiedzi poinformowaùa , ¿e droga ta bêdzie remontowana w II póùroczu b.r,  miaùa byã 
remontowana jednak Powiat nie otrzymaù nie ni¹ �rodków z TFOG. 
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Radny Wùadysùaw Wróblewski   
Zwróciù siê do radnych powiatu w sprawie  : remontu odcinka drogi z Domanowa przez 
Pustelnik ù¹cz¹c¹ siê z Gostkowem , której  zdaniem radnego stan jest tragiczny/ zniszczona 
zostaùa przez samochody ciê¿arowe/ , co uzgadniaù z panem Franciszkiem Walka  czùonkiem 
Zarz¹du Powiatu który obiecaù,  ¿e odcinek ten bêdzie remontowany jednak dotychczas nic 
nie jest zrobione. 
Maria Bych  Radna Powiatu 
W odpowiedzi poinformowaùa , ¿e obecnie powiat wykonuje prace na terenie Kamiennej 
Góry , po czym przyst¹pi¹ do ùatania dziur  na terenie gminy, co nast¹pi na pocz¹tku miesi¹ca 
czerwca. 
Zbigniew Bednarek Radny Powiatu 
Poinformowaù , ¿e �rodki jakie posiada  Powiat na remonty dróg nie wystarcz¹ nawet na 
ùatanie dziur i  w powiatowym  planie inwestycyjnym nie ma ¿adnych dróg n terenie Gminy 
Marciszów do remontu  , poniewa¿  s¹ tylko drogi w Kamiennej Górze/ ul.Spacerowa , 
Szymrychowska i Broniewskieg/  dlatego nie ma zamiaru tej sytuacji ukrywaã, bo tak 
wygl¹da szara rzeczywisto�ã, i¿  Powiat ma  900 tys rocznie  na remont dróg z  tego 60 tys na 
ich utrzymanie, których ma 220 kilometrów. Przypomniaù , ¿e udaùo siê w ubiegùej kadencji 
wyremontowaã Pastewnik  przy pozyskaniu �rodków zewnêtrznych na ten cel.    
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Ustosunkowuj¹c siê do  wypowiedzi radnego Powiatu Zbigniewa Bednarka radnego Powiatu i 
zarzuciù  radnym  Powiatu brak  konsekwencji  w dziaùaniu , którzy wcze�niej obiecali, ¿e 
zostanie wykonany remont , obecnie nic siê na tej drodze nic nie robi stwierdzaj¹c , ¿e byùy  
to tylko obiecanki przedwyborcze. Radny rozumie brak �rodków jednak nie powinno siê w 
ten sposób postêpowaã , ¿e siê obiecuje i nie dotrzymuje danego sùowa. 
Radny Powiatu Zbigniew Bednarek  
Te¿ uwa¿a, ¿e powinna byã wyremontowana droga o, której mówi radny Wróblewski jednak    
zrobiùo siê to , co siê udaùo zrobiã i na ile starczyùo �rodków. 
Radna Zofia Siudak 
Równie¿ przypomniaùa obietnice skùadane w ubiegùym roku  o maj¹cym nast¹piã remoncie 
drogi powiatowej w Ciechanowicach na odcinku od byùej �Techmy � do Ciechanowic.  
Radny Andrzej Mitczak  
Zwróciù siê z zapytaniem , skoro Powiat otrzymaù �rodki , to dlaczego nie wyremontowano 
drogi popowodziowej w Ciechanowicach ? 
Radna Powiatu Maria Bych 
Byùy ustalenia przed wyborami, ¿e bêdzie ta droga remontowana jednak staùo siê inaczej. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Podziêkowaù radnej Powiatu za odwagê przyznania siê do zùo¿onej obietnicy ,a  nastêpnie nie 
dotrzymania sùowa. 
Ad.8. 
Ocena realizacji uchwaù za I kwartaù 2008 roku.  
Oceny dokonaùa Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska. Materiaù stanowi zaù¹cznik nr 4 do 
protokoùu. 
Ad.9. 
Analiza projektów uchwaù :  
- projekt uchwaùy w sprawie wyra¿enia zgody na przyst¹pienie przez Gminê Marciszów  
  do przedsiêwziêcia dotycz¹cego projektu szkoleniowego dla kadr urzêdów  
  administracji samorz¹dowej opracowanego dla Priorytetu V �Dobre Zarz¹dzanie �  
  Dziaùanie 5.2.1  �Modernizacja zarz¹dzania w administracji samorz¹dowej Programu  
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Operacyjnego Kapitaù  Ludzki. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù  radnym  tre�ã projektu uchwaùy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 
5 do protokoùu. 
- projekty uchwaù w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù gùosowanie blokiem trzech projektów uchwaù. 
Do , której radni nie wnie�li uwag , po czym zapoznaù z ich tre�ci¹. 
Radna Zofia Siudak zwróciùa siê o wyja�nienie uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci 
w Ciechanowicach , która nie byùa wyja�niana na posiedzeniu Komisji O�wiaty. 
Wyja�nieñ dokonaù radny Janusz Banasiewicz przewodnicz¹cy Komisji Infrastruktury na, 
której szczegóùowo analizowano projekty uchwaù. Do wyja�nieñ innych uwag nie zgùoszono. 
Rada Gminy jednogùo�nie  przyjêùa projekty uchwaù, które stanowi¹ zaù¹cznik nr 6, 7 i 8 do 
protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zmian w bud¿ecie gminy.  
Ze szczegóùami zmian zapoznaùa Radê pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy. 
Do przedstawionych wyja�nieñ uwag nie wniesiono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù radnym tre�ã projektu uchwaùy. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, która stanowi zaù¹cznik nr 
9 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zasad przyznawania i wysoko�ci diet radnych. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przypomniaù , ¿e projekt uchwaùy byù analizowany i 
poprawiony na posiedzeniach Komisji Rolnictwa i Bud¿etu oraz na Rewizyjnej w zwi¹zku z 
czym poddaje go pod gùosowanie. 
W trakcie odczytywania  radnym  tre�ci projektu uchwaùy radna Czesùawa Olejniczak 
zwróciùa siê z zapytaniem czy bêdzie przegùosowywany obecnie tylko poprawiony § 3 
projektu, czy caùy projekt uchwaùy ?  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy ogùosiù 5 minutow¹ przerwê w celu dokonania wyja�nieñ z 
mecenasem odno�nie zaproponowanych zmian w projekcie uchwaùy. 
Po przerwie. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù radnym skre�lenie w omawianym  projekcie 
uchwaùy w § 3 pkt.1 , który brzmiaù : � Podstaw¹ do wypùaty diet , o których mowa w § 1 jest 
uczestnictwo w sesjach zwoùywanych  zgodnie z § 74 i § 75 ust.3 Statutu Gminy Marciszów 
oraz posiedzeniach komisji zgodnie z zatwierdzonym przez Radê planem pracy , stwierdzone 
podpisem radnego na li�cie obecno�ci � skre�lenie zapisu � zgodnie z zatwierdzonym przez 
Radê planem pracy � oraz punkt 3 , który brzmiaù � zapisy ust.2 nie dotycz¹ posiedzeñ 
zwoùywanych dora¿nie  ,  punkt 2 pozostaje bez zmian , po czym odczytaù poprawiny projekt 
poddaj¹c go pod gùosowanie zmieniony  zapis w projekcie uchwaùy , który zostaù przyjêty  11 
gùosami � za �2  gùosami� przeciwnymi  � i 2 gùosami �wstrzymuj¹cymi � 
Rada Gminy w gùosowaniu za przyjêciem uchwaùy w caùo�ci 7 gùosami �za� , 5 gùosami 
�przeciwnymi � / radni  :Adam Ry¿owski , Jadwiga Adamczyk, Andrzej Mitczak , Zofia 
Siudak / ,  3 gùosami wstrzymuj¹cymi � przyjêùa projekt uchwaùy , która stanowi zaù¹cznik nr 
10 do protokoùu. 
Ad.11. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê z pro�b¹ o wyja�nienie na pi�mie sprawy rolnika z Wie�ciszowic, który chce    
wykupiã grunty od Agencji Nieruchomo�ci Rolnych  do czego do tej pory nie doszùo , a 
sprawa ci¹gnie siê ju¿ od 2007 roku dlatego zwraca siê z zapytaniem, czy Agencja mo¿e   
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sama bez powiadamiania Urzêdu Gminy i innych instytucji dokonaã zmiany  przekwalifikuj¹  
grunty rolne na budowlane -  przedstawiù  szczegóùy sprawy.  
Odpowiedzi udzieliù Wójt Gminy informuj¹c, ¿e Agencja niestety nie respektuje zapisów 
Gminy w zwi¹zku z czym dziaùa nieprawnie co spowodowaùo , ¿e wyst¹piono o zmianê 
procedury sprzeda¿y dziaùek  zapoznaù  ze szczegóùami. 
Do przedstawionej odpowiedzi radny nie wniósù uwag. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
Zwróciù siê do radnych o wypowiedzenie siê w temacie udzielania pisemnych odpowiedzi  na 
zgùaszane interpelacje radnych w czasie sesji w przypadku gdy  jest udzielana odpowiedê 
ustana na sesji przez Wójta Gminy i jest zapisana w protokole z sesji wraz z odpowiedzi¹ 
Radni nie zgùosili sprzeciwu ¿eby nie odpisywaã na pi�mie je¿eli odpowiedê zostanie 
udzielona na sesji i satysfakcjonuje radnego chyba , ¿e radny prosi o odpowiedê na pi�mie.   
Ad.12. 
Sprawy ró¿ne 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z aktualnym stanem konta Funduszu Stypendialnego , 
które  jest w wysoko�ci okoùo  780 zù , a na zakoñczenie uroczystego roku szkolnego dla 
uczniów zdolnych jest potrzebne 1000 zù dlatego zaapelowaù do radnych o dokonywanie 
wpùat. 
Sprawa pañstwa Goùêbiowskich. 
Radny Janusz Banasiewicz przewodnicz¹cy Komisji Infrastruktury Technicznej 
przypomniaù o zapraszaniu wszystkich radnych na posiedzenie Komisji Infrastruktury , które 
odbyùo siê w dniu 28 maja z udziaùem mecenasa Roberta Greba podczas , której szczegóùowo 
zapoznaù radnych z mo¿liwo�ciami prawnymi Rady w stosunki do pañstwa Goùêbiowskich 
jednak oprócz Komisji inni  radni  w niej nie uczestniczyli , a w dniu dzisiejszym wraca siê do 
sprawy. 
W zwi¹zku z powy¿szym Przewodnicz¹cy Komisji Infrastruktury zapoznaù Radê z tre�ci¹ 
wniosku  - zapytaniem Komisji Infrastruktury Technicznej skierowanego do Wójta Gminy w 
sprawie pañstwa Goùêbiowskich  aby umorzyã odsetki  je�li jest mo¿liwo�ã umorzenia kwoty 
gùównej do 50% oraz rozùo¿enia caùej wpùaty  na 5 lat. 
Ponadto zwróciù uwagê radnych na fakt , ¿e  pañstwo Goùêbiowscy w sposób �wiadomy 
zùamali przepisy prawa , bo po trzykrotnym zapytaniu Urzêdu, czy bêd¹ musieli zwracaã t¹ 
kwotê  - Urz¹d Gminy odpowiedziaù , ¿e tak jak  równie¿ zostali pouczeni w tej kwestii przy  
podpisywaniu aktu notarialnego kiedy to ju¿ trwaùy rozmowy z pañstwem Goùêbiowskich o 
rozùo¿eniu na raty caùej kwoty. W miêdzy czasie zmieniùa siê ustawa  , która jednak  nie 
dotyczy przypadku pañstwa Goùêbiowskich i mimo szczerych chêci Rady Gminy do 
udzielenia pomocy za wiele nie mo¿na zrobiã. A poniewa¿  decyzja nale¿y do Wójta Gminy, 
Rada Gminy  nie mo¿e nic innego zrobiã w tej sprawie poza opini¹ , która zostaùa przez 
Komisje Infrastruktury  sporz¹dzona i przedstawiona Wójtowi Gminy. 
Powy¿sze fakty zawarte w wypowiedzi  przewodnicz¹cego Komisji Infrastruktury i 
mo¿liwo�ci Rady potwierdziù  uczestnicz¹cy w obradach sesji mecenas Robert Greb.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zapoznaù jak¹ pomoc mo¿e zaproponowaã  w tej sprawie ,  czyli  rozùo¿enie gùównej kwoty 
do spùacenia na raty  i umorzenie odsetek i to wszystko , co mo¿e jako Wójt Gminy zrobiã, 
poniewa¿ musi  dziaùaã zgodnie z ustaw¹ o finansach publicznych , w innym przypadku 
groziùaby Wójtowi dyscyplina finansowa .Tym bardziej , ¿e na terenie gminy jest , co 
najmniej osiem  takich przypadków , którym  równie¿ otworzyùby siê furtkê do takiego 
postêpowania jak pañstwo Goùêbiowscy , bo s¹ w podobnej sytuacji.  
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Zaznaczyù, ¿e zostaùy wziête pod uwagê wszystkie aspekty sprawy, jednak pañstwo 
Goùêbiowscy post¹pili jak post¹pili i nic innego nie mo¿na zrobiã o czym poinformuje 
pañstwa Goùêbiowskich. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zaproponowaù przegùosowanie sporz¹dzonej przez  Komisjê 
Infrastruktury Technicznej  wniosku - opinii w sprawie pañstwa Goùêbiowskich , która zostaùa 
przyjêta 12 gùosami �za , 0 gùosów �przeciwnych� , 3 gùosy �wstrzymuj¹ce�. 
Zwróciù siê ponadto do Wójta Gminy o post¹pienie w sposób  jak najdalej id¹cy na korzy�ã 
pañstwa Goùêbiowskich zwracaj¹c uwagê na to, ¿e jest to szczególny przypadek  równie¿ 
przez ciê¿k¹ chorobê pana Goùêbiowskiego. 
Radny Adam Ry¿owski  
Po zapoznaniu siê na Komisji Rolnictwa i Bud¿etu z obecnym sposobem dziaùalno�ci 
Stowarzyszenia �Kwiat Lnu�, gdzie Rady Soùeckie bêd¹ mogùy skùadaã wnioski zwróciù siê 
do radnego Janusza Banasiewicza jednego z zaùo¿ycieli Fundacji o spotkanie wszystkich 
soùtysów z przedstawicielami Stowarzyszenia. 
Proponuje ¿eby jako Gmina opracowaã priorytety do dziaùania tak , aby  byùa szansa  na ich 
zrealizowanie  i zastanowiã,  po wcze�niejszym wspólnym przedyskutowaniu z Rdami 
Soùeckimi i ustaleniu co nimi bêdzie tak , ¿eby  nasi przedstawiciele mogli wnioski obroniã.  
Obawia siê, ¿e jak wszystkie wsie zùo¿¹ wnioski to mo¿e byã tak, ¿e nie dostaniemy nic 
dlatego proponuje, co roku wniosek z  propozycj¹ wykonania w danym roku. W innym 
przypadku mo¿e siê to skoñczyã na zasadzie skùadania wniosków przez poszczególne wsie do 
bud¿etu gminy w Marciszowie , gdzie jest od 8 do 9 zadañ z ka¿dej wsi z czego pó¿niej 
okazuje siê ¿e nic nie mo¿na wykonaã.  
Radny Janusz Banasiewicz  
Poinformowaù i zaprosiù wszystkich soùtysów na jutro czyli 30 maja na robocze spotkanie � 
warsztaty , Stowarzyszenia Kwiat Lnu , które odbêd¹  siê w Lubawce o godz.9.00. 
Przypomniaù i poinformowaù jak bêdzie obecnie dziaùaùo Stowarzyszenie, kto mo¿e 
pozyskiwaã �rodki i skùadaã wnioski , które nale¿y  wcze�niej  przygotowaã  i nastêpnie 
realizowaã.  
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Ustosunkowaù siê do wypowiedzi radnego � soùtysa z Wie�ciszowic odwracaj¹ sytuacjê , ¿e  
jednak du¿o zrobiono , a  du¿o prac wrêcz na �cito� dlatego ¿le siê poczuù po wypowiedzi 
radnego A.Ry¿owskiego mówi¹cego, ¿e nic nie przyjêto do bud¿etu i nie wykonano.   
Równie¿ w imieniu pani Prezes Fundacji zaprosiù wszystkich do Lubawki  na warsztaty. . 
Radna Jadwiga Adamczyk 
Przekazaùa sygnaùy do przewodnicz¹cej Komisji O�wiaty od nauczycieli emerytów o 
omijaniu emerytów  przy organizacji  imprez z funduszu socjalnego / wycieczki , koncerty , 
wyjazd do teatru czy inne imprezy, tym czasem brakowaùo chêtnych i jechaùy osoby inne 
prosi o wyja�nienie tej sytuacji. 
Powróciùa do sprawy pani Natalii Bienias dot. zadùu¿onego przez matê , która nie  mieszka 
ju¿ w tym  mieszkaniu w Wie�ciszowicach .Pani Natalia Bienias mieszka i chce uregulowaã 
zadùu¿enie , a w zamian otrzymaã umowê najmu na to mieszkanie. Radna prosi o udzielnie 
pomocy tej pani ze wzglêdu na to w jakim �rodowisku siê wychowywaùa uwa¿aj¹c , ¿e nale¿y 
jej siê wiêcej od ¿ycia ani¿eli to, co otrzymaùa. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù o przeprowadzonej rozmowie z pani¹ N.Bienias, gdzie 
mieszka z siostr¹ i  mo¿e byã gùównym najemc¹ dopiero po uregulowaniu zadùu¿enia.  
Pani Natalia Bienias jednak zwróciùa siê o umorzenie okoùo 6 tys dùugu za brak opùat za  
czynsz na, co Wójt nie mo¿e wyraziã zgody. Je¿eli zadùu¿enie zostanie spùacone Wójt Gminy 
wyrazi zgodê na to ¿eby pani Natalia Bienias zostaùa gùównym najemc¹ tego mieszkania. 
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Ponadto poinformowaù , ¿e matka pani Natalii Bienias obecnie mieszka w domu , który 
przeznaczony jest do rozbiórki w zwi¹zku z czym Wójt podejrzewa , ¿e zwróci siê o 
mieszkanie lub wróci do tego zadùu¿onego mieszkania. 
Radna Czesùawa Olejniczak  
Zwróciùa siê  w sprawie wynajmu �wietlic , za które �rodki wpùacane s¹ na konto Urzêdu 
Gminy , czy byùaby mo¿liwo�ã, aby jaki� procent z zebranej kwoty przeznaczyã do 
dyspozycji Rady Soùeckiej  na drobne zakupy  ? 
Wójt Gminy w odpowiedziaù , i¿ byùoby to skomplikowane do realizacji, bo musi siê kto� tym 
zaj¹ã  i poinformowaù, ¿e wùa�nie poleciù zakupiã do �wietlic szklanki i talerzyki. 
Przypomniaù  ¿e Urz¹d opùaca wodê i odtwarzanie mechanicznej muzyki w �wietlicach, a 
ponadto byã mo¿e sytuacja wyja�ni siê w inny sposób , poniewa¿  ma powstaã fundusz 
soùecki z czego byã mo¿e bêd¹ wykonywane najpilniejsze potrzeby wsi. 
Radna Teresa Mospan 
Podziêkowaùa w imieniu wùasnym i mieszkañców Ciechanowic za do�wietlenie lewej czê�ci 
wsi. 
Radny Janusz Banasiewicz 
Poniewa¿ ma byã zakupiony nowy namiot na scenê zaapelowaù o szanowanie i zadbanie 
po¿yczanego sprzêtu m.in. blaty drewniane na scenê wykonane przez radnego i soùtysa 
Marciszowa,  które od nowo�ci nie zostaùy zakonserwowane a s¹ ju¿ 6 lat . 
Ponadto ma nauczkê na przyszùo�ã w kwestii po¿yczania sprzêtu , bo kolejny raz zaczynaj¹c 
w maju festyn nie mogli sprzêtu pozbieraã. Pozostawiony na scenie namiot zostaù kompletnie 
zniszczony  po imprezie �kolorowy zawrót gùowy � odbywaj¹cej siê w Wie�ciszowicach. 
Pracownicy Urzêdu namiot zbierali z ogródków prywatnych  , bo nikt o nie go nie zadbaù. 
Wcze�niej byù po¿yczany do Sêdzisùawia, który jednak stan¹ù na wysoko�ci zadania i 
polutowaù zniszczone rurki ale przed majowym festynem trzeba byùo ju¿ je sztukowaã 
drewnianymi koñcówkami dlatego zaapelowaù o szanowanie wùasnych pieniêdzy.  
Proponuje , ¿eby byùa osoba z Urzêdu Gminy odpowiedzialne za te rzeczy materialnie. 
a¿eby nie stworzyùa siê taka sytuacja jak miaùa miejsce , ¿e do dzi� niektóre rzeczy s¹ 
nieoddanie lub zniszczone i szukane byùy po obcych miejscach. 
Ponadto zwróciù siê w sprawie odbytych konsultacji  w temacie lokalizacji centrum 
kulturalnego w Marciszowie o , którym nie wiedziaùa Rada Soùecka prosz¹c , aby na 
przyszùo�ã  informowaã  o spotkaniach poniewa¿,  mo¿e zaistnieã taka sytuacja jak w 
Pastewniku , ¿e mieszkañcy nie bêd¹ chcieli takiego domu kultury jak proponuje Urz¹d 
Gminy , a  ma on  reprezentowaã Marciszów i  Gminê. 
W odpowiedzi Wójt poinformowaù, ¿e w spotkaniu chodziùo tylko  podjêcia decyzji czy 
razem czy osobno budowaã  , co do lokalizacji spotkanie z projektantem odbêdzie siê   w 
przyszùym tygodniu.   
Radny Adam Ry¿owski   
Ustosunkowuj¹c siê do apelu radnego Banasiewicza i wyja�niù sprawê zwracaj¹c uwagê na to 
¿e organizatorem do¿ynek byù Urz¹d Gminy sk¹d byù  sprzêt po¿yczony na do¿ynki w 
Wie�ciszowicach , a zostaù zniszczony przez nawaùnicê , która przeszùa w nocy  przed 
rozpoczêciem siê do¿ynek , który jednak wraz z mieszkañcami Wie�ciszowic naprawili i 
zamontowali dodaj¹c , ¿e nie byùo to dziaùanie celowe aby go zniszczyã. 
Po skoñczeniu do¿ynek  zdjêto zadaszenie , poniewa¿ miaùa siê odbyã impreza 
Stowarzyszenia Kwiat Lnu sprzêt zabrali pracownicy Urzêdu Gminy , a pozostaùa tylko sama 
scena. 
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Natomiast  na imprezê Kwiata Lnu,  2 namioty  zostaùy  po¿yczony od pana Nowaka 
dzier¿awcy kolorowych jeziorek oraz z Urzêdu Gminy  dwa stoùy. Nie zauwa¿yù ¿eby rurki 
byùy zniszczone zdaniem radnego s¹ one po prostu zu¿yte dlatego proponowaù aby przy  
maj¹cego nast¹piã zakupie nowego namiotu  zapiêcia byùy na sznurowania czy inne uchwyty 
a¿eby siùa wiatru ich nie wyrywaùa. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê w sprawie zùo¿onej deklaracji Wójta Gminy o zakupieniu do �wietlic wiejskich 
szklanek i talerzyków deserowych i czy jest opracowany harmonogram dla ka¿dej wsi na te 
zakupy, bo �rodki dla soùectw s¹ znikome i nie ma za  co wiêkszej ilo�ci zakupiã , a w 
momencie organizowania jakiej� imprezy gminnej potrzebne s¹ naczynia i nikt wówczas siê 
nie  pyta czyje to s¹ , poniewa¿ Domanów ma pewn¹ czê�ã naczyñ.  
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy  
Poinformowaùa, ¿e sprzet znajduj¹cy siê  w �wietlicy musi byã wpisany na ewidencjê i jest 
wùasno�ci¹ gminy. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
W odpowiedzi poinformowaù , ¿e nie widzi potrzeby tworzenia harmonogramów i taka 
sytuacja  musi byã do momentu powstania w Gminie instytucji kulturalnej,  wówczas spadnie 
ten obowi¹zek z  Urzêdu Gminy , bo bêdzie kierownik , który siê tymi sprawami zajmie 
dlatego nale¿y uzbroiã siê cierpliwo�ã. 
Przypomniaù ponownie jakie koszty s¹ ponoszone przez Urz¹d na dziaùalno�ã �wietlic , a to w 
jaki sposób sama Rada Soùecka sobie pomo¿e to  zale¿y tylko od nich samych. 
Przypomniaù te¿ , ¿e ide¹ powstawania o�rodków kultury byùo m.in. zaanga¿owanie w 
dziaùalno�ã mieszkañców. Ma skalê porównawcz¹ , bo pracuje w Gminie od 1990 roku i wie 
jak byùo , a jak jest. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zapoznaù jak sprawy rozwi¹zuje Rada Soùecka w Wie�ciszowicach , która zakupiù ju¿ za 
zarobione pieni¹dze kuchenkê gazow¹ , lodówkê , wie¿ê , sprzêt nagùa�niaj¹cy otrzymali z 
ko�cioùa, Urz¹d zakupiù stoùy , stoùki  i stóù do pimponga ,  ùawy dali mieszkañcy ,  a na 
zorganizowanych ostatkach zarobili 180 zù  i zakupili widelce. Stwierdziù , ¿e dobrze 
wspóùpracuje siê ze Przewodnicz¹c¹ Komisji ds. przeciwdziaùania Alkoholizmowi i 
Narkomani i Skarbnikiem Gminy. 
Poprosiù ¿eby w przyszùo�ci nie obci¹¿aã Rady Soùeckiej taka sam¹ kwot¹ jak osobê 
wynajmuj¹c¹ �wietlicê jak ju¿ bêdzie taka mo¿liwo�ã. Poinformowaù , ¿e szklanki posiada , a 
na imprezy dochodowe kupuj¹ kubki plastikowe i jak bêd¹ robione zakupy to prosi o talerzyki 
deserowe.. 
Pan Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zaproponowaù odbyã spotkanie soùtysów z pani¹ Liliann¹ Tokarsk¹ , Skarbnikiem Gminy w 
celu ustalenia zasad funkcjonowania �wietlic. 
Mirosùaw Wolak  soùtys Ciechanowic 
Zwróciù siê z w sprawach :  
Przedstawienia informacj w n/t stanu zaawansowania wodoci¹gowania Ciechanowic ,  
oraz proponuje aby soùtysi mogli spotykaã siê na godzinê przed obradami sesji z 
przewodnicz¹cym lub wiceprzewodnicz¹cym Rady Gminy  przedstawiaj¹c  swoje  problemy.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy nie widzi problemu w spotykaniu siê godzinê przed sesja  
soùtysów z Przewodnicz¹cym Rady.   
W sprawie obecnego objazdu zasygnalizowaù je¿d¿enie ciê¿kiego sprzêtu co powoduje 
niszczenie dróg.  
W sprawie stanu wodoci¹gowania Wójt zapoznaù ze szczegóùami informuj¹ o maj¹cym siê 
odbyã spotkaniu na wsi w sprawie przebiegu wodoci¹gu. Zwróciù uwagê na sytuacjê jaka  
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miaùa miejsce, i¿ chodziù nieznany czùowiek po Ciechanowicach chc¹cy ustaliã miejsce 
przebiegu wodoci¹gowania. , którego nikt nie wysyùaù,  co w konsekwencji spowodowaùo 
dziaùania ¿eby przygotowaã spotkanie z mieszkañcami z udziaùem soùtysa i wójta. 
Radny Tadeusz Borowy  
Zwróciù siê do soùtysów w sprawie braku odzewu na zgùoszon¹ przez radnego jako 
kierownika posterunku  policji na poprzedniej sesji propozycjê wskazania podczas akcji 
posesja dzielnicowym  -  miejsc zagro¿onych  w ramach Programu Stop chuliganom w 
zwi¹zku z  czym  wyci¹gn¹ù wnioski , ¿e na terenie naszej Gminy brak jest wandalizmu. 
Radny  - soùtys Wùadysùaw Wróblewski. 
Stwierdziù , ¿e nie byùo dzielnicowego w Domanowie na akcji posesja.  
Adam Chronowski  Soùtys Marciszowa  
Poinformowaù , ¿e jeszcze nie dokoñczyù Akcji posesja z powodu choroby i ma zgùoszone 
takie punkty na terenie Marciszowa o czym poinformuje posterunek na pi�mie. 
Radna Zofia Siudak  
Zaapelowaùa w zwi¹zku ze zbli¿aj¹cymi siê wakacjami o sprawdzenie stanu bramek na 
boiskach w celu zapewnienia bezpieczeñstwa dzieciom. 
Kazimierz Hotlo� soùtys Sêdzisùawia 
Zwróciù siê w sprawie zakoñczonej Akcji posesja czy bêdzie jaka� informacja o jej przebiegu.  
Wójt Gminy poinformowaù , ¿e bêdzie sporz¹dzona ogólna informacja na temat przebiegu 
Akcji posesja  o czym soùtysi zostan¹ poinformowani kiedy zostanie ona caùkowicie 
zakoñczona. 
Zwróciù uwagê na to z jakim wysiùkiem pracownicy wykonuj¹ wszystkie zadania przy braku  
przy  zakùadu gospodarczego, co tym bardziej utrudnia ich realizacjê. 
Radni otrzymali widokówki przedstawiaj¹ce teren naszej gminy.  
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy dokonaù jej 
zamkniêcia. 
Protokoùowaùa                                                                          Przewodnicz¹cy Rady  Gminy  
Gra¿yna  Dudczyk                                                                           Henryk Mazur 
Insp.d/s Rady Gminy 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
Sprawy i propozycje zgùoszone na sesji :  
Radny Adam Ry¿owski   
1/ Zaproponowaù zorganizowanie spotkania Rad Soùeckich z przedstawicielami   
    Stowarzyszenia Kwiata Lnu , w celu opracowania i ustalenia kolejno�ci wykonania na  
    ka¿dej wsi najpilniejszych prac ¿eby nastêpnie  kolejno je  wykonywaã. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
2/ Propozycja zorganizowania spotkania soùtysów ze Skarbnikiem Gminy i pani¹ Liliann¹     
    Tokarsk¹ w sprawie funkcjonowania �wietlic. 
    Radna Zofia Siudak  
3/ Zaapelowaùa o sprawdzenie stanu bramek na boiskach sportowych w zwi¹zku ze  
    zbli¿aj¹cymi siê wakacjami. 
 
 
  
 
za zgodno�ã                                                                        
G.Dudczyk  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


